

職責

見習科學助理主要接受有關一般科學工作的正規及在職訓練，包括氣象觀測、編碼及圖表分析、輻射監測、科學儀器的操作與測定、科學計算、操作及應用資訊科技系統以及應用程式開發。

見習科學助理可能須「隨時候召」工作及執行戶外職務、輪班、在正常工作時間以外及惡劣天氣情況下工作。

(註：見習科學助理如完成至少兩年訓練，表現良好，並通過部門考試，以及符合職系及業務的需求，可晉升為科學助理。)

入職條件

1. 在香港中學文憑考試
 - (i) 數學科成績達到第3等級或以上；
 - (ii) 物理科、資訊及通訊科技科或相關科學科目達到第3等級或以上；及
 - (iii) 另有三科成績達到第2等級或以上，或同等學歷；或
2. 在香港中學會考
 - (i) 數學科達到C級或以上；
 - (ii) 物理科、電腦與資訊科技科或相關科學科目成績達到C級或以上；及
 - (iii) 另有三科成績達到第2等級/E級或以上，或同等學歷；
3. 符合語文能力要求，即在香港中學文憑考試或香港中學會考中國語文科及英國語文科成績達到第2等級或以上，或同等成績；及能操流利粵語；及
4. 在《基本法及香港國安法》測試中取得及格成績方會獲考慮聘用。

(註：上述1(iii)項及2(iii)項可包括中國語文科及英國語文科。)

晉升階梯

薪酬

總科學助理

總薪級表第30至33點

高級科學助理

總薪級表第23至29點

科學助理

總薪級表第9至22點

見習科學助理

見習職級薪級表第5至7點

查詢

地址：香港九龍尖沙咀彌敦道134號A 香港天文台人事組

電話：+852 2926 8205

電郵：personnel@hko.gov.hk



事業 @ 香港天文台網頁



科學助理

Scientific Assistant

事業 career
@ 香港天文台 HKO

DUTIES

A Student Scientific Assistant is mainly deployed on undertaking formal and on-the-job training in general scientific work, including weather observing, coding and chart analysis, radioactivity monitoring, operation and calibration of scientific instruments, scientific computations, operation and utilisation of information technology systems and applications development.

He/she may be required to perform 'on-call' duty and work outdoors, shifts, outside normal office hours, or in adverse weather conditions.

(Note: A Student Scientific Assistant who has satisfactorily completed at least two years' training, passed a departmental examination and is considered to have fulfilled the requirements of the grade and service need may be promoted to the Scientific Assistant rank.)

ENTRY REQUIREMENTS

- (a) (i) Level 3 or above in Mathematics;
- (ii) Level 3 or above in Physics, or Information and Communications Technology, or an appropriate science subject; and
- (iii) Level 2 or above in three other subjects, in the Hong Kong Diploma of Secondary Education Examination (HKDSEE), or equivalent; or
- (b) (i) Grade C or above in Mathematics;
- (ii) Grade C or above in Physics, or Computer and Information Technology, or an appropriate science subject; and
- (iii) Level 2/Grade E or above in three other subjects, in the Hong Kong Certificate of Education Examination (HKCEE), or equivalent;
- (c) Met the language proficiency requirements of Level 2 or above in Chinese Language and English Language in HKDSEE or HKCEE, or equivalent, and be able to speak fluent Cantonese; and
- (d) A pass result in the Basic Law and National Security Law Test.

(Note: The subjects in items a(iii) and b(iii) above may include Chinese Language and English Language.)

career@HKO
webpage



PROSPECTS

Chief Scientific Assistant



Senior Scientific Assistant



Scientific Assistant



Student Scientific Assistant

SALARIES

MPS Point 30-33



MPS Point 23-29



MPS Point 9-22



TPS Point 5-7

ENQUIRY

Address: **Personnel Registry, Hong Kong Observatory,
134A Nathan Road, Tsim Sha Tsui, Kowloon,
Hong Kong.**

Tel: **+852 2926 8205**

Email: **personnel@hko.gov.hk**

